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Vážení spoluobčané,   
 jsme na počátku jara, které 
snad přinese uklidnění v  naší 
zemi i v  Evropě. Myslím, že 
jsme unaveni válkou, covidem, 
volbami a neustálým šířením 
strachu s  nabídkami řešení, na 
kterých někdo dobře vydělává. 
Proto se budu snažit být stručný a věcný. 
 Rekonstrukce kulturního domu pokračuje. Sice se 
skluzem způsobeným jak objektivními okolnostmi, 
tak ne vždy dokonalou projektovou dokumentací. 
Nicméně finančně držíme stavbu v předpokládané 
podobě, byť asi překročíme rozpočet. Že se nebude 
všem a všechno líbit je logické a lidské, takže jde 
především o kvalitu díla a provozuschopnost.  
  V  zimních měsících jsme vysoutěžili zhotovitele 
rekonstrukce hasičárny. 15.2.2023 jsme staveniště 
předali realizační firmě. Je brzo na hodnocení, 
zvláště když zpravodaj píšu týdny před jeho 
distribucí. Nicméně věřím, že stavba bude hotova 
včas a v požadované kvalitě, abychom se mohli po 
dvou letech vrátit do tradičních prostor jak 
v  kulturním domě, tak v  hasičárně. Současně 
pokračují práce na projektových dokumentacích, o 
kterých jsem psal – kanalizace na Rybníčky, 
zkapacitnění ČOV Otice. Podali jsme několik 
žádostí o dotaci – na rekonstrukci chodníků na 
hřbitově, na plastové kelímky s myčkou, na Místní 
energetickou koncepci. Právě energetickými 
otázkami se zabýváme skoro denně, protože pořád, 
13 let, se snažíme dělat provoz obce ekonomickým 
a ekologickým. Energetická koncepce by nám měla 
naznačit, jakým směrem se máme ubírat, a to na 
odborné úrovni, nikoli „jedna paní povídala.
“ V  měsíci březnu podáme žádost o dotaci na 
rekonstrukci ulice K Domkům.  
 V  prosinci jsme uspořádali anketu, abychom 
zjistili, jaký je Váš názor na kamerový systém. 
Obdrželi jsme 88 anketních lístků s odpověďmi, což 
je asi 22% z  rozdaných lístků. Některé byly velmi 
podnětné. Nicméně: neumíme zrychlit budování 
obchvatu, kontrolovat ubytovny, přidat světla do 
tmavých míst, ani vytlačit auta pohodlných řidičů 
z ulic. Umíme apelovat, požádat o pomoc policii, ale 
to je vše. Děkuji všem, kteří anketní lístek 
odevzdali. O kamerový systém je mezi občany 
zájem. V  anketách, jako formě dialogu rady obce, 
s občany budeme pokračovat.  

 Mrzí mě, že jsme nebyli schopni rychle reagovat 
na porouchaná a poškozená světla veřejného 
osvětlení. Ano, světla na Rybníčkách někdo 
úmyslně poničil pravděpodobně střelnou zbraní. 
Přestože jsme objednali opravy světel a nová světla 
za 60  000,-Kč už v  listopadu a prosinci, ještě na 
začátku února jsme neměli jedno opravené nebo 
nové světlo. Náhradní díly a nová tělesa z  Číny 
nepřijela…   
 Děkuji všem, kteří připravili a realizovali všech 
pět setkání v rámci Otického adventu 2022. Myslím, 
že všechna setkání byla příjemná, dobře připravená 
a pobavit se mohli dospělí i děti. Nyní nás čeká 
příprava na jarní svátky, ale nerad bych prozrazoval 
víc, než je uvedeno v plánu kulturních akcí.  
 Neuplynuly ani 4 měsíce mandátu zastupitelů a 
rada obce řešila rezignaci Ing. Daniela Švábíka na 
mandát. Důvod neznáme. Náhradnice Irena 
Pristašová by měla složit slib na nadcházejícím 
jednání zastupitelstva.  
 Vážení spoluobčané, přeji Vám nejen pevné 
zdraví, ale taky pěkné jarní měsíce, dětem klidné 
jarní prázdniny a věřím, že jaro přinese dobrou 
náladu do duše každého z nás. Všem přeji klidné, 
ale veselé Velikonoční svátky.  
 S úctou 

Mgr. Vladimír Tancík  

Obecní úřad informuje 

 Upozorňujeme všechny majitele 
psů na  splatnost poplatku ze  psů. 
D l e p l a t n é O Z V č .  1 / 2 0 2 0 
o  místních poplatcích, část II, je 
poplatek splatný do  31.3.2023. 
Poplatek za  kalendářní rok činí 
za prvního psa 200 Kč, za druhého 
a  každého dalšího psa 300  Kč. Tento poplatek 
může t e z a s í l a t t a k é n a  úče t o b c e č . ú . : 
1851576379/0800. Variabilní symbol je číslo 
popisné Vašeho domu a  do  zprávy pro  příjemce 
napište: poplatek za psa 2023. Dále připomínáme, 
že konec února 2023 je termín splatnosti pro 
úhradu komunálního odpadu. I v  tomto případě je 
číslo popisné variabilním symbolem. Tento 
poplatek můžete zasílat také na  účet obce č.ú.: 
35-1851576379/0800. 

                           

Slovo starosty

Místní poplatky



 Dotační titul Nová zelená úsporám 
light byl představen ve středu 8.února 
2023 zájemcům z  řad otických seniorů. 
Seminář pořádalo komunitní centrum 
ve spolupráci s Místní akční skupinou Opavsko a 
byl určen nejen seniorům, ale také jejich dětem, 
které se rozhodly, že pomohou.             
Po přivítání přítomných a lektorů starostou obce 
Vladimírem Tancíkem   a novým manažerem 
komunitního centra v  jedné osobě se ujal slova 
ředitel MAS Opavsko Petr Chroust, který vysvětlil, 
komu je dotace 150 000,-Kč určena, na jaké účely, za 
jakých podmínek. Ty by mimochodem z asi dvaceti 
přítomných nesplnil jen jeden uchazeč. Podání 
žádosti a její vyřízení je velmi jednoduché, o čemž 
jsme se mohli přesvědčit. Každý host dostal plakát, 
na kterém je přehledně uvedeno, na co lze dotaci 
použít. Pan ředitel zodpověděl řadu zajímavých 
dotazů. Myslím si, že nikdo neodešel zklamán 
z  diskuse, ale snad jen pro poněkud skromnou 
dotaci. 

Peněz bude ale pořád málo… 

 Rozšířili jsme služby v naší obci! 
Nově u  nás najdete bezkontaktní 
výdejní místo, na které si můžete 
nechat doručit své zásilky. Výdejní 
místo, které má podobu samoobslužného boxu, 
jsme pro  vás zřídili ve  spolupráci s  českou 
logistickou společností Zásilkovna. Pro jakékoliv 
dotazy ohledně provozu Z-BOXu, prosím 
k o n t a k t u j t e n a š i z á k a z n i c k o u 
podporu: +420 216 216 516 info@zasilkovna.cz 

 (foto: OÚ Otice) 

 Naše komunitní centrum navázalo 
novou spolupráci, které mohou využít 
rodiče se svými dětmi. Nová aktivita 
může nabídnout rodičům a dětem 
pestřejší víkendy a mnoho nových informací. 
Heslem této mezinárodní organizace je tzv. Zlaté 
pravidlo „Ve všem dělám druhým to, co chci, aby i 
oni dělali mě.“  Mezinárodní organizace Royal 
Rangers s cílem pomoci mladým lidem najít 

skutečné životní hodnoty, vybudovat zdravý a 
pevný charakter a chránit je před negativními jevy. 
světě. V roce 1992 se 12 vedoucích z České 
republiky zúčastnilo Národního výcvikového tábora 
ve Švýcarsku. Program a způsob práce je natolik 
zaujal, že hned tentýž rok začali organizovat tábory 
a v následujícím roce 1993 uskutečnili první 
Národní výcvikový tábor v ČR. Program Royal 
Rangers je zaměřen na kvalitní trávení volného 
času a rozvíjí děti a mládež ve čtyřech oblastech 

života – fyzické, duševní, duchovní a sociální. Cílem 
je zdravý a rozhodný mladý člověk se správným 
žebříčkem hodnot, který je připraven zvládnout 
každou životní situaci, rozvíjet své nadání, 
prohlubovat své znalosti a zaujmout své místo ve 
společnosti se správným postojem k sobě i ostatním 
lidem. V neděli 12.února 2023 se uskutečnila v KC 
Otice schůzka oddílu 36.přední hlídky Royal 

Z-Box nově i u nás

Nová aktivita  
Komunitního centra 

Nová zelená úsporám 
Light představena v KC 

mailto:info@zasilkovna.cz


 Po vzoru předešlého roku, 
připravilo Otické muzeum na 
adventní čas výstavu "přes 
okno", která byla k vidění až d o 
konce roku a která přilákala mnoho návštěvníků. 
Ačkoliv prostoru vévodil rozlož itý ručně 
vyřezávaný betlém, hlavním tématem byla 

železnice, zvláště pak ta otická, která v nedávné 
době oslavila 130 let své existence. Protože bychom 
rádi zvědavým očím nabídli mnohem více, budeme 
tématu věnovat i jarní výstavu. V provizorním 
"Drážním domku" bude v muzeu k vidění, jaký život 
vedl výpravčí se svou rodinou před 100 lety a co 
všechno potřeboval ke své práci. Obohatí ji i 
mnohem mladší rekvizity, mezi nimiž najdeme 
velké zajímavosti, jako třeba stroj na ražení malých 
kartonových jízdenek, které jistě ještě mnozí 
pamatujete. Těšíme se na Vás." 

Podporovatelé Otického muzea 
(foto: Ondřej Vrbický) 

 Vzpomínkovou akcí, kterou pořádalo Otické 
muzeum ve spolupráci s otickými hasiči a dalšími 

dobrovolníky, jsme si připomněli 80. výročí od 
popravy polského posluchače teologie Frantiszka 
Kubicy. Průvod občanů v čele s českou a polskou 

Rangers v ČR. Děti měly za úkol vyrobit z 
dostupného materiálu přepravní koráb na vajíčko, 
po vyrobení korábu následovala zkouška. Některé 
koráby byly schopny přepravit  vajíčko, jiné ne. Ne 
každé dílo se podaří, ale snaha byla velká…. Po 
úklidu místnosti se děti rozešly domů. „S potěšením 
konstatuji, že vítám naši společnou aktivitu a budu 
velice rád, když se zapojí i další místní děti. Je to 
dobrá příležitost. Byl jsem překvapen tichem 
v  místnosti a kázní dětí, pestrostí programu, 
zaujetím vedoucích a výbornou atmosférou“ řekl po 
schůzce starosta obce. Další setkání jsou plánována 
vždy se začátkem v 16 hodin, místo se nemění. Děti 
a vedoucí se těší, že mezi ně přijdou další děti. 

  12.3.2023  - 15:30-18:30   
  16.4.2023  - 15:30-18:30    
  14.5.2023  - 15:30-18:30    
  11.6.2023  - 15:30-18:30 

                        (foto: OÚ Otice) 

 V sobotu 8. dubna 2023 pojede        
na trati Opava východ - Svobodné 
Heřmanice zvláštní Velikonoční 
vlak na trati Opava východ - Svobodné Heřmanice. 
Ve Svobodných Heřmanicích je připraven atraktivní 
program. Ve zvláštním vlaku bude zařazen 
rychlíkový motorový vůz. Z Opavy vlak odjíždí v 
9:00, z Otic v 9:10, do Svobodných Heřmanic 
přijede v 10:15, ze Svobodných Heřmanic odjíždí 

zpět ve 12:46, do Otic přijede ve 13:24 a do Opavy 
východ dojede ve 13:34. Ve zvláštním vlaku platí 
pouze jednotné zvláštní zpáteční jízdné 150 Kč pro 
cestující starší 15 let, 80 Kč pro děti 6-14 let a psy. 
Kontakt na pořadatele - Pavel Horna: 731 01 36 15, 
nebo p103h@seznam.cz 

Pavel Horna, pořadatel zvláštní jízdy 
 (foto: Pavel Horna) 

Vzpomínka 
na Františka Kubicu

Velikonoční  Hvozdnický 
expres

Adventní výstava v 
Otickém muzeu  
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vlajkou zamířil v podvečerních hodinách k úpatí 
Kamenné hory až na „tančisko“. Tam, u červeně 
nasvětlené lípy česko – polského přátelství jsme si 
připomněli příběh nevinné oběti druhé světové 
války, který je podrobněji zmíněn v rubrice Okénko 
historie. Slovo dostal také vážený host, polský 
konzul pan Stanisłav Bogowski, který jako první 
položil k památeční lípě kytici za hudebního 

doprovodu polské písně Svobodu vlasti dopřej nám 
pane. Nechyběla rovněž ani česká a polská hymna v 
podání Ženského pěveckého sboru Otice. Za 
organizátora akce bych rád poděkoval Josefu 
Páchovi za efektní nasvětlení prostoru, Sboru 
dobrovolných hasičů v  Oticích za převoz starších 
občanů k  místu pietní akce a zpět, otickým 
zpěvačkám za hudební doprovod a zvláště pak 
iniciátorům – Romanovi Janáčkovi, který přišel s 
myšlenkou uctít památku Františka Kubicy, a Janu 
Bílovskému, který se o Kubicův osud zajímá už 
patnáct let a velkou měrou se podílel na přípravě 
akce.                            
                           Za Otické muzeum Ondřej Vrbický 

(foto: Renáta Veselská) 

 Tomáš Havel bronzový ve čtyřhře na LODM a 
dvojnásobný mistr ve čtyřhře a mistr republiky 
družstev pro rok 2022.  
L e t o š n í r o k b y l u 
dvanáctiletého Tomáše 
Havla velmi úspěšný. 
N e j d ř í v e ú s p ě š n ě 
r e p r e z e n t o v a l 
Moravskoslezský kraj 
v kategorii tenis na Letní 
o l y m p i á d ě d ě t í a 
mládeže, která se letos 
k o n a l a v  č e r v n u 
v Olomouckém kraji a kde 
získal bronzovou medaili 
v e č t y ř h ř e s p o l u s 
p a r ť á k e m D a v i d e m 

Drlíkem. Bohužel v semifinále prohráli s pozdějšími 
vítězi nejtěsnějším možným rozdílem o 2 míče 
6/3,6/7,8/10.  Na letním mistrovství republiky se 
mu podařilo obhájit 1.místo ve čtyřhře ze zimního 
mistrovství republiky. Tentokrát po boku parťáka 
Pavla Dufka ve finále zvítězili nad párem Drlík/
Techlovský 6/4,7/6. Také se stal vítězem na 
červnovém mistrovství republiky družstev v Polsku 
s týmem Bialsko Biala. V červenci jako člen základní 
sestavy dopomohl svému mateřskému klubu, TK 
Agrofert Prostějov, k vítězství na MČR družstev.    
Svého doposud největšího úspěchu dosáhl na 
evropském turnaji ETA kat.1 v  rakouském 
Kufsteinu, kterého se účastnili převážně chlapci 
umístění v top 5 států z celého světa. Z Kufsteinu si 
Tomáš odvezl pohár a 2.místo a spoustu cenných 
zkušeností. 
Nela Havlová slaví úspěchy ve čtyřhře na 
evropských turnajích.   
Starší sestra Tomáše, 
č t r n á c t i l e t á N e l a 
H a v l o v á , s i h n e d z 
několika evropských 
turnajů dovezla pohár za 
medailové umístění ve 
čtyřhře. V Trnavě a 
Oberpullendorfu to byl 
pohár za 2.místo, v 
Rakovníku a Bialsko 
Biala se stala vítězkou. V 
roce 2023 již Nela hraje v 
kategorii dorost, tj. do 18 
let, i přesto se jí podařilo 
vyhrát severomoravské 
p řebory ve č ty řh ře . 
Krajské přebory se konaly v Opavě v termínu 
11.-13.2.2023. Nela i přesto, že je stále ještě 
čtrnáctiletá, dokázala zvítězit po boku stejně staré 
parťačky Terezy Růžičkové, když ve finále porazily 
pár Ondrášková-Taxová 7:6, 6:2. 

Elisabeth Havlová 
(foto: Elisabeth Havlová) 

 Ve dnech 6.- 8.1 2023 
p r o b ěh l a v n a š í o b c i 
Tříkrálová sbírka. Opět jsme 
se po dvou covidových 
ročnících mohli vrátit ke 
"klasickému" koledování a to 
s e t a k é p r o j e v i l o n a 
konečném sčítání peněz. 

Otické sportovní úspěchy 

Tříkrálová sbírka 2023



obsadil pes z Argentiny s argentinským handlerem 
Bellavitisem z vyhlášené Argentinské chovné 
stanice Bravoure Blanche. Na prvním místě se 
umístil pes z Estonska z chovné stanice Cikuta. Jsou 
to obě velké chovné stanice s velkou historií a 
mohou si vybrat z mnoha svých psů, kterého 
postaví na takovou výstavu. Bylo nám ctí se s nimi 
utkat a dosáhnout na známku výborný 2 v třídě 
Š a m p i o nů . B r o n k o v y d o s a ž e n é t i t u l y : 
INTERŠAMPION FCI, Klubový šampion Moloss 
klubu CZ, Grand šampion Polska, ČR, Slovenska, 
Šampion ČMKU ČR, Šampion Česka, Slovenska,  
Polska, Junior Šampion Česka, Polska, Slovenska, 
Národní vítěz. Rodiče: Otec: Bronko las Alcanas 
import Argentina, matka: Mona Lisa di Casa 
Nardini import Francie s 50% krevní linii Argentina. 
Druhá je fena Jazmin II Del Litoral, které je teprve 
17 měsíců. Chceme jít ve šlépějích Bronka Juniora, 
což bude hodně těžké. Získala již tituly Junior 
šampion Česka, Slovenska a Polska. Je čekatelka 
Šampiona Česka, Slovenska a Polska.          
Na Národní výstavě v Brně 8.1.2023 dosáhla na titul 

Národní vítěz, Výborná 1, CAC, BOB a 29.1.2023 na 
Mezinárodní výstavě DUOCACIB v  Brně ocenění 
Výborná 1, CAC, CACIB, BOS. Je to import z 
Argentiny a pochází z chovatelské stanice, která 
byla vyhlášená po celém světě i v Argentině jako 
„Best of the Best“ mezi chovateli. Jazmin je jedna z 
posledních této krve a máme ji v Oticích. Měl jsem 
štěstí, že ji poslali do Evropy. Máme za sebou již 
více jak 70 výstav po střední Evropě a ještě je před 
námi spousta práce.                N a v š t í v i l 
jsem mnoho chovatelských stanic v ČR, na 
Slovensku, v Polsku a Srbsku. Jsem rovněž v 
kontaktu s chovateli z Argentiny a dozvídám se 
neustále nové věci. Hlavně jak k tomuto psovi 
přistupovat a jak se k němu chovat. Bohužel 
spousta chovatelů v Evropě se cítí jako nejchytřejší,  
a to je špatně. V Argentině mají chovatelé většinou 
velké statky a mnohdy i přes padesát psů, kteří 
vyrůstají s ostatními psy, lidmi a zvířaty, což má za 

Vybralo se neuvěřitelných 64 151 Kč !!! Charita 
Opava děkuje všem, kteří přispěli a vybrané peníze 
použije tam, kde je jich nejvíce potřeba. Děkuji 

všem vedoucím skupinek za ochotu a věnovaný čas. 
Velké díky patří samozřejmě také dětem z Otic a 
Uhlířova, které s nadšením a radostí procházely 
obcí.  

Monika Velebová 
(foto: Monika Velebová) 

 Plemeno Argentinské dogy, kterému se věnuji již 
12 let, bylo vyšlechtěno a je používáno na lov 
divokých prasat a pum, které jsou v Argentině 
hodně rozšířené. Bylo vyšlechtěno z Boxera, 
Pointera, Španělského mastina, Anglického 
buldoka, Bulteriéra, Královské dogy, Irského 
vlkodava, Bordeauxské dogy, Pyrenejského 
horského psa a psa z Cordoby. Toto plemeno je 
velmi specifické. Žije v domácí zemi ve smečkách a 
ve smečce loví. U nás a v blízké Evropě je to ale 
zakázáno. Toto plemeno je dominantní, své 
teritorium hlídá před ostatními, je nedůvěřivé a je 
si vědomo své síly. Vše, co je mimo jeho teritorium 
neuznává, je velmi náročné, temperamentní, 
oddané své rodině, kterou miluje. Jeho výchova 
obnáší spoustu času, trpělivosti, je nutné se mu 
intenzivně věnovat a byt důsledný, pak se stává 
výborným parťákem, úžasným společníkem pro 
rodinu, zábavu i sport. Toto plemeno mě hodně 
zaujalo. Kdo ho pozná, nechce jiné.           
Mám doma dva psy. Prvním je Bronko Junior Samar 
Line, čtyřletý pes, momentálně výstavně historicky 
nejúspěšnější Argentinská doga v ČR. Na světové 
výstavě psů, v Brně v roce 2021, se umístil na 
druhém místě ve třídě Šampiónů. Příčku za námi 

Argentinská doga – 
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tajemna, očekávání, klidu a především těšení se na 
jeden z  nejkrásnějších svátků v  roce. Tento 
předvánoční čas jsme proto naplnili nejen 
vzděláváním, ale také 
soutěžemi, akcemi, přípravami na adventní 
vystoupení a dalšími vánočními aktivitami. Hned 
na začátku listopadu jsme si připomněli původně 
keltský lidový svátek Halloween. Děti se v  rámci 
tohoto projektu dozvěděly spoustu zajímavých 
informací nejen o Halloweenu, ale také   o svátku 
Všech svatých.  
 Návštěva  divadla umožňuje dětem spojit kulturní 
prožitek s vnímáním uměleckého prostředí, a jsme 
proto velmi rádi, že se nám v  tomto školním roce 
podařilo   bez omezení absolvovat dvě divadelní 
představení. Žáci 4. a 5. ročníku zhlédli divadelní 
představení Mrazík a žáci 1. – 3. ročníku zavítali na 
pohádku Popelka. Ve středu 23. listopadu rozsvítily 
děti ze školy a školky svými lampiony Otice. 
Všichni jsme byli nadšeni, že se nám po dvou 
„covidových“   letech podařilo realizovat Slavnost 
světel.   Lampionový průvod došel od školy až pod 
Kamennou horu, kde děti čekala kouzelná světelná 
stezka. Všechny děti úspěšně došly až k bráně, kde 
získaly kouzelnou medaili, a mohly jít hledat truhlu 
s pokladem. Věříme, že si všichni světýlkový večer 
užili a těšíme se na příští rok. Velké poděkování 
patří Sboru dobrovolných hasičů Otice, který zajistil 
bezpečnost celé akce.  

 Ve středu 30. listopadu se děti z první třídy vydaly 
na hrad Slabikářov. Aby prvňáčci získali Slabikář, 
museli postupně projít  cestu plnou úkolů (rybníček 
ze slabik, čtení slov, slovní domino …). A protože 
jsou prvňáčci moc šikovní, všechny úkoly hravě 
splnili a došli až na hrad, kde je čekal poklad 
v podobě vysněného Slabikáře. Gratulujeme! 
 Koncem listopadu poslala naše škola na sbírkový 
účet Fond Sidus  2 040 Kč. Děkujeme všem dětem 
a rodičům, kteří se do sbírky zapojili a podpořili tak 
hendikepované děti. V pondělí 5. prosince se žáci 5. 
ročníku zúčastnili vánočního tvoření na ZŠ T.G. 
Masaryka v Opavě. Naše žáky velmi zaujalo spojení 
ICT s  výtvarnou dílnou.  Mikulášskou nadílku 

následek, že jsou psi vyrovnaní. My si v Evropě 
tvoříme Argentinskou dogu k obrazu svému. 
Spousta chovatelů říká, že tady máme lepší psy než 
v Argentině. Ve vzhledu pro nás Evropany (jiný kraj 
jiný mrav), ale má to byt funkční pes, který 
potřebuje méně vězení a více volnosti.         

Když si člověk pořídí akční plemeno, musí s ním 
pracovat a zvládnout ho. Musí psovi ukázat směr a 
mantinely. Dát mu čas, který potřebuje a být 
důsledný. Jen tak dosáhne kýženého úspěchu. Jak 
říkám: Nejde stáhnout aplikaci a pes bude fungovat. 
Přál bych si, aby chovatelé nehledali zbytečné 
chyby na cizích psech a raději kritizovali svoje psy. 
Kritika musí být ale v rámci mezí. Raději ať 
pomůžou při kritice radou. Sbírání zkušeností je 
důležité a neustálé, jen tak se může jakýkoli chov 
někam posunout. Já bych si nikdy nedovolil tvrdit, 
že Bronko nebo Jazmin jsou nejlepší. Existují 
mnohem lepší a krásnější psi. A vím, kde mají své 
chyby.  Na závěr chci poděkovat chovateli Marianu 
Sandalovi z chovné stanice Samar Line za spoustu 
informací o tomto plemeni.               
                   Bc. Tomáš Pavelek, DiS  
Zdroje: Facebook – Otická drbna, www.ecanis.cz Iveta 
Panýrková – Argentiny rozhodně potřebují správnou výchovu. 
Se svolením Tomáše Pavelka textově upravil Ondřej Vrbický. 
FOTO 1 -  Jazmin na výstavách a její prozatím získaná ocenění 
FOTO 2 – Mnohonásobně oceněný Multi Šampion a 
Interšampion Bronko s dětmi 

 A máme tady nový rok 2023. Zimní prázdniny 
skončily a děti se vrátily do školy s  množstvím 
zážitků a touhou tyto zážitky sdílet v  kolektivu 
svých spolužáků. Období Adventu je časem 
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dostaly děti 6. prosince nejen doma, ale také ve 
škole. Žáci 5. ročníku se proměnili v Mikuláše, čerty 
a anděly a všem dětem přinesli sladkou odměnu.  
Vánoční atmosféru si mohly děti 1. a 2. ročníku užít 
už 9. prosince v  Domě umění v  Opavě.  Zajímavý 
projekt „Na nebesích hvězdička“ dětem nabídl 
nejen tvůrčí dílnu a povídání o vánočních tradicích, 
ale také možnost proniknout do minulosti a 
vyzkoušet si, jak vypadaly Vánoce minulého století.  
Naše škola dlouhodobě spolupracuje se společností 
Městské lesy Opava, p. o. ve sběru kaštanů a žaludů. 
V letošním roce se mezi nejlepší sběrače robojovali 
Tomáš a Radim Gotzmannovi,   kteří společně 
nasbírali 200 kg kaštanů,   A. Gebauerová, M. 
Hofman, M. Korčík a Z. Jašková. Děti získaly diplom 
a věcnou odměnu. Blahopřejeme! J i ž t r a d i č n ě 
vystupují žáci naší školy při rozsvěcování svící na 
adventním věnci. Hned první adventní neděli 
vystoupily dívky 2. a 5. třídy, které zazpívaly 
vánoční písně   a vystoupení oživily krásnou 
recitací. Další vystoupení zajistil školní sbor a svým 
vystoupením všechny přítomné vánočně naladil. 
Také žáci z  Uhlířova si připravili krásné adventní 
vystoupení, kterým 27. listopadu spolu s  dětmi 
z  mateřské školky oživili Vánoční jarmark v  
Uhlířově. Krásný vánoční dárek si děti pomyslně 
rozbalily již 20. prosince, kdy v  Cinestar Opava 
zhlédly pohádku Největší dar. Po zpáteční cestě do 
školy si děti prohlédly vánoční strom na Dolním 
náměstí, vánoční výzdobu v  ulicích Opavy a 
dřevěný betlém. Poslední akcí před zimními 
prázdninami byly Vánoční dílničky. Pod vedením 
pedagogů a za pomoci žáků z páté třídy si děti na 
jednotlivých stanovištích vytvořily   tři vánoční 
výrobky.                          

Ve školní družině také proběhlo mnoho zajímavých 
akcí a projektů. Do zasněženého lesa přinesly děti 
vánoční nadílku zvířátkům, poseděly ve vánoční 
čajovně, kterou si improvizovaně zřídily ve třídě,   a 
radovaly se z dárečků, které jim zakoupila škola do 
družinové výbavy.          V o l n o č a s o v é 
aktivity nadále pokračují také ve II. pololetí. Bližší 

informace Vám poskytnou lektoři  jednotlivých 
kroužků. V rámci projektu JAK bude v rámci   školní 
družiny pro žáky 2. a 3. ročníku nově otevřen 
Čtenářský klub. V pátek 6. ledna začala výuka 
plavání. Během tří měsíců absolvují žáci 1. až 4. 
ročníku deset 60minutových lekcí.     V  únoru 
proběhne školní kolo recitační soutěže a nejlepší 
recitátoři nás pak budou reprezentovat v  kole 
okrskovém, které proběhne 10. března v Opavě. Na 
měsíc březen již tradičně plánujeme pro naše 
předškoláčky Den otevřených dveří a přípravné 
školičky. Zápis žáků do I. třídy se uskuteční 13. 
dubna 2023. Bližší informace naleznete na 
webových stránkách školy v  průběhu měsíce 
března.                       
Začátek roku je pro žáky vždy obdobím, kdy zúročí 
své   půlroční snažení. Je to období zkoušení, 
pololetních písemek a testů. Přejme všem dětem, ať 
mají ze svých výsledků radost a ať je vše, co ve 
škole zažijí, vede k další touze po vzdělání a vědění. 
A co popřejeme Vám? Aby se Vám vyhýbaly starosti 
a trápení a aby Vaše naděje a sny došly naplnění. 
Krásný rok 2023. 

Kolektiv ZŠ 
(foto: ZŠ Otice) 

 Doba Adventu je v mateřské škole pro děti a pro 
paní učitelky nejkrásnějším obdobím v roce. Ctíme 
tradice a zvyky. Letos tomu nebylo jinak. K  pravé 
vánoční atmosféře přispěla i bohatá sněhová 
nadílka a my si užili pravou ladovskou zimu 
dováděním ve sněhu. Škoda jen, že sníh roztál těsně 
před Vánoci. Děti si pomocí rodičů vyzdobily 
školičku vánočními výrobky, tvořily, chystaly 
vystoupení pro své nejbližší. Nejstarší děti přispěly 
svým vystoupením k  zapálení první svíce na 
adventním věnci u vánočního stromu v obci.  
 Hned na začátku prosince se rodičům předvedly 
nejmladší děti s  čertovským vystoupením. Malí 
čertíci sklidili velký potlesk. Během prosince se 
nenechaly zahanbit ani ostatní třídy. Děti z druhé 
třídy si zahrály na sněhuláky a nejstarší předškoláci 
zpívali vánoční písně a koledy. Po vystoupeních 
následovalo vánoční tvoření, kde si všichni 
vyzkoušeli svou zručnost.                
Další velkou událostí byl pro děti příchod Mikuláše, 
čerta a andílka. Tento den jsme neměli ve školce 
děti, ale samé malé čertíky a čertice, pár andělů a 
našel se i Mikuláš. Paní učitelky pro všechny tyto 
bytosti přichystaly bohatý program plný her. 
Překvapením byl příchod Mikuláše s  nadílkou. 

Mateřská škola



S  tímto nám pomohli žáci základní školy, kteří 
v převlecích nadchli malé kamarády.    Abychom 
dětem zkrátili čekání na vánoční den, přijelo za 
námi divadlo Ententýky s  pohádkou O kapříkovi, 
proběhlo fotografování dětí s vánoční 
tématikou a Střední zdravotní škola zavítala 
s  programem: Jak se starat o zoubky. Děti nejvíce 
zaujal obří kartáček, kterým studentky předváděly, 
jak si čistit chrup. Konečně nastal vánoční den. Děti 
čekalo pod stromečkem překvapení od Ježíška. 
Nadšeně rozbalovaly dárky a jeden si mohly odnést 
i domů. I paní učitelky dostaly od dětí dárečky, 
které si rozbalily doma pod stromečkem.  
 Nejstarší předškoláci si odnášeli domů výrobky 
z keramiky, které si sami vytvořili a udělali radost i 

rodičům.                          
V lednu jsme se sešli plní zážitků, vyprávěli jsme si, 
jaké byly vánoční prázdniny, co kdo našel pod 
stromečkem, a těšili se, až nám napadne sníh. 
Nezapomněli jsme ani na ptáčky a zvířata v  lese, 
vštěpovali jsme dětem lásku k  přírodě a všemu 
živému, tvořili, zpívali a těšili se na maškarní rej, 
který proběhl na konci února v mateřské škole.   
Předškoláci nadále obohacují své vědomosti 
k zápisu do základní školy. Pomáhají jim k  tomu i 
výukové programy na tabletech či interaktivní 
tabuli, hrátky s  Bee-bot včelkou a jiné didaktické 
pomůcky. Svou zručnost zkouš í v  rámci 
polytechnické výchovy u ponku, v keramice, kde již 
mají hotový další výrobek -   ptáčka. Rozvíjí se ve 
všech oblastech. Pokračujeme v  projektu Se 
sokolem do života, který motivuje k  pohybu a 
zdravému životnímu stylu.                
V  březnu za námi opět dorazí divadlo Ententýky 
s  ekologickou pohádkou, která dětem přiblíží, jak 
chránit svět kolem nás. Nejstarší děti začnou 
v  březnu navštěvovat plavecký kurz na Školním 
statku v  Opavě. Čeká je den otevřených dveří a 
přípravné školičky v  základní škole, které jim 
pomohou se lépe adaptovat, a zápis do základní 

školy, který proběhne 13. 4. 2023. Další velkou 
událostí budou – Velikonoce. Tento svátek je 
každoročně spjatý s  tvořením dětí a rodičů a letos 
také s vystoupením pro prarodiče.        
Přejeme Všem dny plné zdraví.                           

Kolektiv mateřské školy 
(foto:MŠ Otice) 

Ze života spolků 

 V  únoru roku 2013 se poprvé sešlo na zkoušce 
v ZŠ Otice čtrnáct žen, které měly touhu pokračovat 
v  tradici sborového zpívání u nás a navázat tak na 
dlouholetou činnost Smíšeného pěveckého sboru 
Otice. Nápad vzešel z krátkého vystoupení bývalých 
členek Smíšeného pěveckého sboru Otice a 
několika nových zpěvaček, které zazpívaly na II. 
Zelných slavnostech v  září 2012 u příležitosti 
ocenění jejich dirigentky a vedoucí sboru paní 
Jiřiny Kaprové. Nácviku vystoupení se ujala 

Bohuslava Kvarčáková, která dříve doprovázela 
Smíšený sbor na klavír a znala jejich písničky.  
       A tak se začala psát desetiletá historie nového 
sboru s devíti bývalými zpěvačkami SPS a několika 
novými nadšenkyněmi. Bohužel, žádní pánové - 
zpěváci se k nám nepřidali, takže název sboru byl 
logicky odvozen od jeho složení - Ženský pěvecký 
sbor.  Postupem času přibývaly další členky až do 
současných třicetijedna zpěvaček! Nejsou však 
všechny otickými občankami, náš sbor výrazně 
posílily zpěvačky z  Opavy a okolí. Proto bychom 
rády pozvaly mezi nás nové hlasy z Otic, ať náš sbor 
omladí a postupně přeberou štafetu nás dříve 
narozených. Ač jsme mladý, desetiletý sbor, věkový 
průměr sboru 64 roků je přeci jen letitý.  
       Vypočítávat všechny akce a koncerty, které jsme 
za uplynulých deset let absolvovaly by vydalo na 
něk o l i k s t r á n e k , a l e p ř i p o m eňm e s i t y 

Jubileum ŽPS Otice –  
10. výročí vzniku 



kulturní zážitky, mezi které budou v dalších letech 
jistě patřit také koncerty a vystoupení Ženského 
pěveckého sboru Otice. Dlužno dodat, že za 
úspěšnou činností ŽPS stojí velký zájem a pomoc 
vedení obce, naši rodinní příslušníci, sponzoři, ZP 
Otice a místní i přespolní přátelé,  kterým za přízeň 
i finanční podporu srdečně děkujeme a těšíme se na 
další, doufejme, stejně radostnou sborovou dekádu. 
Říká se, že hudba je řečí Boha, kterou oslovuje naše 
duše, proto se zachvívají při krásných melodiích a 
vzbuzují v nás ušlechtilé city. Buďme proto vděčni 
za příležitosti prožívat zpěvem i poslechem 
duchovní podstatu života v tónech písní. Ať nadšení 
ze společného zpěvu provází otické zpěvanky ve 
z d r a v í d a l š í c h n e j m é n ě d e s e t l e t ! 
                                                 

vedoucí ŽPS Otice Bohuslava Kvarčáková 
(foto: Ondřej Vrbický) 

nejdůležitější. Každý rok, s  výjimkou dvou 
covidových, j sme pro ot ické posluchače 
připravovaly Jarní a Adventní koncerty, na kterých 
vystoupila i řada hostů. Tím jsme obohacovaly 
nejen náš program, ale i hudební kulturu v obci. 
K nezapomenutelným zážitkům patří dva adventní 
koncerty v  Marianum v  Opavě . Tradičně 
vystupujeme na Otických zelných slavnostech a 
podílely jsme se s  ostatními občany na úspěších 
v soutěži Vesnice roku. S radostí zpíváme každý rok 
na Setkáních občanů regionu Hvozdnice. Protože 
máme velmi dobrou spolupráci s  místním 
hasičským sborem, s  chutí jsme jim zazpívaly na 
výroční schůzi nebo na hasičském dni. Mezi další 
krásné akce patřilo několik zájezdů do družební 
obce Borki Wielke v  Polsku. Upřímné přátelství 
navázané přes hudbu a zpěv, poznávání historie a 
kultury sousedního národa nás velmi těší a vždy 
rády zpěvem vítáme polské přátelé u nás v obci. Na 
pozvání jsme také účinkovaly v  Krnově, ve 
Slavkově, Jakartovicích, Uhlířově, Chvalíkovicích. A 
k výčtu akcí sboru patří i řada drobných vystoupení, 
jako je zpívání státní hymny u pomníku padlých na 
podzim a na jaře, také u památné lípy na Tančisku, 
kde jsme zazpívaly i polskou hymnu. Všem členkám 
sboru patří velký dík za mnoho hodin zkoušek a 
jejich výsledků v  podobě krásných společenských 
akcí – koncertů a vystoupení, které umí naši 
posluchači ocenit potleskem i slzami dojetí. Kromě 
radostných událostí potkalo sbor během deseti let i 
několik smutných v  podobě úmrtí nejstarších 
členek, na které nyní u příležitosti výročí s  láskou 
vzpomínáme a děkujeme jim za znovuvzkříšení 
sborového zpěvu v Oticích. A co popřát do dalších 
let nejen sboru, ale všem občanům Otic? 
V  současné dramatické době určitě mír a klid, 
jistotu a bezpečí, přátelství a porozumění, 
vzájemnou úctu a toleranci, radost z  každé 
prospěšné činnosti v  obci a po práci povznášející 



 Loňský rok se u nás na „cvičáku“ podařilo 
uspořádat opět řadu akcí. Dětský den byl zážitkem 
nejen pro děti, ale i jejich rodiče. Proběhly 4 
termíny zkoušek z  výkonu psů ve sportovní 
kynologii, kterých se zúčastnila řada našich členů, 
také již tradiční Závod Go-Ha, který je na počest 
zakládajících členů naší organizace Josefa Havránka 

a Jana Golombka. Naši členové také aktivně 
pomáhali při akcích pořádaných obcí, jako byly 
např íklad zelné s lavnosti , kde prodávali 
občerstvení. V  listopadu jsme ukončili sezonu 
klubovým přeborem, ve kterém si členové ZKO 
Otice se svými svěřenci zazávodili v  disciplínách 
poslušnosti a obrany. Ve sportovní kynologii 
patříme v ČR mezi nejaktivnější organizace v práci 
s  mládeží, naši mladí členové se pravidelně 
zúčastňují krajských, ale i celostátních soutěží. 
V loňském roce se jedné z nich povedlo vybojovat 2. 
místo na Mistrovství mládeže a juniorů ČR. Jednalo 
se o vnučku zdejšího veterináře MVDr. Vojtěcha 
Štencla Viktorii Večerkovou a jejího německého 
ovčáka Dina Perunnova. Oba se v  současné době 
připravují na přesun do kategorie dospělých, kde 
chtějí pokračovat v závodech podle 
nejvyšší zkoušky našeho zkušebního řádu ZVV3, 
která patří svým obsahem mezi nejnáročnější 
zkoušky sportovní kynologie. O prázdninách jsme 
opět uspořádali 2 termíny příměstských táborů pro 
děti se psy, kterých se zúčastnilo 30 dětí nejen 
z Opavska. Program byl od 8 hodin ráno a končil 
v 16 hodin. Děti se naučily s pejsky základní cviky 
poslušnosti. Zkušenější děti trénovaly podle 
potřeby zkoušek, na které právě psa připravovaly. 
Během celého týdne se děti učily o svého pejska 
plně postarat. Naučily se něco o chování psů a také 

o tom, jakým způsobem začít vychovávat štěňátko, 
cvičit a případně připravovat na zkoušky. Kromě 
tréninku poslušnosti s  pejsky, připadala na každý 
den jiná psí sportovní disciplína – byla zde trenérka 
agilit. Až z  Boskovic k  nám přijela paní Pavla 
Lošťáková se svými australskými ovčáky, kteří jsou 
šampioni v  dogdancingu. Ukázala dětem, jak tato 
náročná disciplína vypadá, a pak se každému 
individuálně věnovala a dětem ukazovala, jak 
naučit různé triky své pejsky. Opět za námi přijela 
paní Dana Michálková, která se kromě chovu a 
výcviku psů plemene Welsh corgi Cardigan věnuje 
výrobě hraček pro psy. Naučila děti vyrábět 
přetahovadla pro psy a další výrobky a ukázala se 
svými psy sportovní disciplínu Obedience. Karel 
Mellar z naší domovské organizace se s dětmi, které 
měly zájem, věnoval pachovým pracem a také 
předvedl práci policejních psů. Tábory se velice 
vyvedly, sešly se úžasné party dětí a my se rozhodli 
s tábory pokračovat. Pro letošní rok máme 
domluveny opět zajímavé osobnosti, které nám 
přijedou ukázat, čím se se psy věnují ony a opět 
nám přiblíží další nové možnosti, čím své psy a 
nejen je zabavit. To patří mezi hlavní vizi tábora, 
ukázat dětem, obrovské možnosti vyžití se se svým 
čtyřnohým kamarádem a najít si přesně to, co bude 
bavit oba. Kynologie není jen u učení základních 
povelů poslušnosti, ty jsou jakýmsi základem všech 
odvětví tohoto sportu, ale poté se otevírají 

obrovské možnosti, čemu je možné se věnovat 
v závislosti na velikosti/věku/povaze daného psa a 
také na zaměření jeho majitele. Pro bližší 
informace o letošním táboru se mohou případní 
zájemci obrátit na Irenu Pristašovou nebo Jitku 
Večerkovou.  

Za ZKO Otice – Mgr. Jitka Večerková 
(foto: Mgr. Jitka Večerková) 

    

Ohlédnutí za rokem 2022 
v ZKO Otice 



vyhledávána a oceňována. Protože členská 
základna organizace je věkově vysoká, máme 
problém obsadit moštárnu dvěma pracovníky pro 
moštování ovoce. Pokud by měl někdo zájem o 
brigádu v období září - listopad 1 - 2 x týdně 
odpoledne, přihlaste se prosím u předsedkyně 
Miroslavy Horňákové nebo tajemnice Elišky Šulové. 
Pomůžete nám tak zachovat provoz moštárny v 
Oticích a vaše práce bude finančně ohodnocena. Na 
závěr děkuji všem zahrádkářům a také těm, kteří 
nejsou v našich řadách, ale starají se o zahrádky 
kolem svého domu tak dobře, aby naše obec 
vypadala vždy krásně upravená a kvetoucí.    
Pěkné dny v roce 2023.                 
                 Miroslava Horňáková  

  Vážení spoluobčané,                
první Zpravodaj nového roku vždy znamená 
poohlédnout se za rokem minulým a veřejně se 
s Vámi podělit o to, co nás potkalo v roce letošním. 
Jednotka sboru dobrovolných hasičů Otice v  roce 
2022 vyjížděla celkem osmkrát. Mimo taktické 
cvičení na místní školu a školku jsme čerpali velkou 
vodní lagunu u firmy Fros za obcí směr Rybníčky a 
závěr roku patřil požáru komínového tělesa.       
Bohužel i první letošní výjezd místních hasičů byl 
rovněž k požáru komínu. Proto mi dovolte vás touto 
cestou požádat o zvýšenou obezřetnost nad tím, 
čím topíte, a jaký to má konečný efekt. Dodržet 
povinnosti mít vyčištěný komín po řádné revizi je 
totiž mnohem lepší, než ušetřit pár stokorun za 

kominíka s rizikem, že se vám na střeše zabydlí 
červený kohout a bude nutné vytočit tísňovou linku 
hasičů na telefonním čísle 150 nebo 112.   Co se 
týká akcí pořádaných otickými hasiči, v podzimním 
měsíci starého roku jsme se zúčastnili obecní 
akce ,,Kolik domů, tolik stromů“. S nejmenšími 
hasiči jsme pomáhali s návratem stromů a keřů do 
místní přírody. Ti starší pak pomohli s dovozem 
občerstvení naším hasičským autem. Myslím, že se 

 Příznivci nohejbalu dne 7.1.2023 uspořádali 5. 
ročník soutěže " hod vánočním stromkem".  

Kategorie děti                 
soutěžících 16 dětí vítěz BURDA Sebestián 
Kategorie ženy                 
soutěžících 11 žen vítězka ŠTROL  Alexandra    
Kategorie muži                 
soutěžících 13 mužů vítěz DRAŠÁK Pavel.     

Vážení a milí spoluobčané chceme Vám touto 
cestou poděkovat za celkovou účast a vytvoření 
výborné sportovní a společenské atmosféry na 5. 
ročníku hodu vánočním stromkem.           
                    Borový  František  
                                            (foto: Ondřej Vrbický) 

 Vážení spoluobčané,                   
skončil nám rok 2022 a Zahrádkářská organizace 
Otice se v jeho závěru podílela na adventních 
oslavách v obci přípravou vánočního vína pro 
spoluobčany na Štědrý den. Jako každoročně jsme 
po 13 hodině postavili stánek u pekárny a všem 
kolemjdoucím nabízeli vánoční víno na zahřátí s 
přáním veselých vánočních svátků a hodně zdraví 
do nového roku. Nyní už připravujeme plán práce 
na tento rok, ve kterém svou činnost zahájíme 
výroční schůzi s tradičním programem.         
Děkujeme všem, kteří se účastní našich akcí, a tím 
nám dávají zpětnou vazbu, že naše práce je občany 

Nohejbal Otice 

Zahrádkáři Otice

JSDH Otice



akce velmi vydařila a děti si kromě sladké odměny 
odnesly pocit dobře odvedené práce. V adventní 
čase jsme stejně jako jiné obecní spolky připravili 
oslavu třetí adventní neděle. Pro příchozí 
návštěvníky jsme přichystali bohaté občerstvení a 

tradiční vánoční punč. Na pódiu jsme pak Ondrovi 
Vrbickém předali finanční dar, coby příspěvek na 
vydání jeho nové knihy Otická „Opavská sopka“.   O 
týden později jsme na Kamenné hoře po mnohaleté 
pauze obnovili sáňkařské závody v prostoru 
„čertova stolu“. Vzhledem k velké účasti jsme děti a 
rodiče rozdělili na věkové kategorie. Nejlepší 
obdrželi diplomy za 1-3. místo, ostatní čokoládovou 
medaili. Počátek nového roku byl co do počtu 
událostí velmi plodný. Po covidové pauze   jsme se 
opět vydali do otických ulic, kde dvoučlenné 
hasičské hlídky takřka všude osobně pozvaly místní 
občany na tradiční hasičský bál, tentokrát pořádaný 
v  sále Zemědělského podniku. Důstojným 
způsobem jsme se účastnili pietního aktu na Otické 
sopce k  80. výročí popravy polského studenta 

teologie Františka Kubicy. Kromě čestné stráže u 
pietního místa jsme pomohli s přepravou hůře 
pohyblivých občanů na místo události a zpět. Po 
dvouleté pomlce se konala tradiční valná hromada, 
kde si pozvaní členové ale i rodiče našich 
nejmladších hasičů poslechli zprávy starosty a 

velitele sboru o činnosti Sboru dobrovolných 
hasičů, zprávu vedoucí mládeže, hospodáře a také 
zdravice hostů, což byli starosta a místrostarosta 
obce Otice a starosta okrsku č. 1. V  těch samých 
prostorách jsme o den později uspořádali hasičský 
ples s bohatou tombolou. Vám všem, kteří jste na ni 
finančně přispěli, ještě jednou velmi děkujeme. 
K  poslechu i k tanci hrála známa kapela Merkur, 
připravena byla bohatá nabídka pití a večeře z 
místní kuchyně. Účast byla více než dobrá a hosté 
se bavili do brzkých ranních hodin. Během ledna 
jsme dokončili vyklízení hasičárny a v únoru začala 
tolik očekávaná generální rekonstrukce hasičské 
zbrojnice. Snad bude letos bez větších komplikací 
slavnostně předána a otevřena. Do uzávěry jarního 
Zpravodaje proběhla ještě návštěva místní základní 
školy, kde jsme v  rámci programu Hasík- požární 
ochrana očima dětí vysvětlili druhákům a třeťákům 
rozdíl mezi dobrým a zlým ohněm, jak se zachovat 
v některých nebezpečných situacích a další důležité 
informace z oblasti ochrany obyvatelstva. Děti byly 
šikovné a pozorné.                    
      Závěrem mi dovolte vám popřát mnoho 
zdraví a úspěchu v roce 2023.              
                                                          Jan Potepa    
     (foto: JSDH Otice, Renáta Veselská, Ondřej Vrbický) 

Okénko do historie 

  Polský posluchač teologie František Kubica byl 
podobně jako mnoho dalších Poláků v době druhé 
světové války nasazen jako tak zvaný východní 
dělník na nucené práce v zemědělství. František, 
který bez vlastní vůle opustil domov, se ocitl na 
zemědělském statku v Kateřinkách. Nesměl 
navštěvovat veřejné místnosti, zábavy ani církevní 
obřady, s nikým nesměl hovořit. I přes to všechno 
navazovalo české obyvatelstvo s polskými dělníky 
potají přátelské vztahy, podporovalo je a cítilo s 
nimi. Kubica byl následně přeložen na statek vdovy 
Vránové, kde zastával úlohu kočího. „Pro svou 
inteligenci se stal mluvčím polských dělníků. Byl ve 
styku s českou mládeží a dalšími dělníky. Nikdy se 
nechtěl smířit s nacistickými pracovními předpisy a 
jako mnoho jiných i on tyto předpisy překračoval.“* 
Jeden tento jeho prohřešek proti povinnostem se 
dostal k uším Tomaschka, příbuzného vdovy 

Vzpomínka 
na Františka Kubicu 



Vránové, kterému se přezdívalo doktor Lipka, neboť 
to byl on, kdo se skupinou henleinovců podřezal v 
Kateřinkách lípu svobody. Kubica už věděl, že je zle, 
a tak se před německou policií ukryl v kateřinských 
polích. V jeho neprospěch došlo v opavské rafinérii 
cukru k sabotáži, která skončila obrovským 
požárem a totálním vyhořením tohoto historického 
objektu.                      
„Opavské gestapo potřebovalo zvýšit svou autoritu 
a někoho ihned exemplárně potrestat“*, k čemuž 
úmyslu se výborně hodil příběh uprchlého polského 
dělníka. Kubica byl při razii zadržen a odveden na 
policejní stanici v Kateřinkách. S vědomím, co jej 
čeká, a ve snaze zachránit holý život se bohužel 
nezdárně pokusil o útěk. Byl postřelen a těžce 
raněný čekal na svůj další osud. Jeho příběh skončil 
na oprátce šibenice, na které byl pro výstrahu 
oběšen.                          

13. ledna 1943 bylo nařízeno, že otičtí nesmějí vyjít 
z domu. Na místo zvané „na tančisku“ přijelo ráno 
nákladní auto s vojáky jednotky SS, kteří obklíčili 
celý lesík. Na širokém palouku okolo stáli násilně 
sehnaní zahraniční dělníci z Opavska a na 
připravené šibenici se houpal provaz. „Přítomní 
gestapáci si pro ukrácení chvíle vytáhli náhodně z 
řady Poláka Štefana Jasiolku, kterého donutili, aby 

se postavil na židli. Vložili mu smyčku na krk a 
vyhrožovali všem přítomným, že i oni přijdou na 

řadu.“* Za nedlouho přijelo další nákladní auto, na 
jehož korbě seděl v otevřené rakvi spoutaný, 
bolestmi omámený, ale stále živý František Kubica. 
Ten z posledních sil došel na místo exekuce, 
zatímco před ním jeho polští kamarádi nesli 
prázdnou rakev s vědomím, co bude následovat. 
Stále spoutaný byl vyvlečen na židli a s oprátkou na 
krku si vyslechl poslední větu německého velitele, 
který přítomným oznámil, že pokud se někdo 
pokusí o útěk z práce, bude rovněž popraven, poté 
podtrhl stoličku a připravil Františka Kubicu o 
život.                        
Hrůzný čin, který se na tančisku přesně před 80 lety 
stal, měl být prostředkem k zastrašení českého 
obyvatelstva a všech východních dělníků. Nakonec 
se ukázalo, že ani taková výhrůžka nemá šanci, 
pokud je národ jednotný a za svou svobodu bojuje. 
Proto chraňme Lípu Česko Polského přátelství 
stejně jako svobodu vlastní. Buďme pospolu a nikdy 
nezapomínejme. 

* Max Trupar – Poprava Františka Kubicy 

                       Ondřej Vrbický 
Fotografie – Otické tančisko na přelomu 30. a 40. let 20. stol., 
(zdroj. Soukromá sbírka Huberta Fuchsiga) 
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